
Protokół Nr XXI/05
--------------------------------------------------------------------------------------------

z  sesji Rady Miejskiej w Dobrej odbytej 24 listopada 2005 r. 
w sali konferencyjnej Domu Kultury w Dobrej

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Eugeniusz Żerkowski  o godz. 905 otworzył 
XXI sesję Rady Miejskiej w Dobrej stwierdzając, że na stan 15 radnych Rady 
Miejskiej w Dobrej w sesji bierze udział 15 radnych, co stanowi quorum, przy 
którym Rada może obradować i podejmować uchwały.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  poinformował,  że  w  posiedzeniu 
udział  biorą  zaproszeni  goście:  p.  Zbigniew  Bartosik  –  radny  Rady  Powiatu 
Tureckiego, kierownicy jednostek, zakładów pracy, przedstawiciele samorządów 
miasta i wsi oraz Burmistrz Dobrej – p. Marianna Ochocka, Sekretarz Dobrej – 
p. Bogdan Kmieć, Skarbnik Dobrej – p. Beata Kmieć.
Listy obecności zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokółu.
Protokołowała obrady – Barbara Kominiarczyk – inspektor UM w Dobrej.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  stwierdził,  że  radni  wraz  z 
zawiadomieniami otrzymali porządek obrad XXI Sesji Rady Miejskiej w Dobrej. 
Nie zgłoszono propozycji zmian porządku obrad i przewodniczący przedstawił 
przygotowany porządek obrad.

Porządek obrad :

1. Otwarcie Sesji.

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Sprawy samorządu.

7. Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z realizacji uchwał i działalności 
międzysesyjnej.
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8. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – nr 
XXI/163/05

2) określenia wzorów informacji i deklaracji dla celów podatkowych – 
nr XXI/164/05

3) ustalenia wysokości stawki podatku od posiadania psów, 
określenia zasad poboru i płatności oraz wprowadzenia zwolnień 
przedmiotowych – nr XXI/165/05

4) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Dobra na 2006 rok – 
nr XXI/166/05

5) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego wraz z udziałem 
w nieruchomości wspólnej – nr XXI/167/05

6) ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dobrej na rok 
2006 – nr XXI/168/05

7) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym – nr XXI/169/05

8) zmiany budżetu – nr XXI/170/05.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

10. Wolne wnioski.

ad: 4. 
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.

 
Przewodniczący poinformował, że protokół nr XX/2005 z poprzedniej sesji 

Rady Miejskiej w Dobrej był wyłożony do wglądu przed posiedzeniem Rady.
Stwierdził, że jest napisany zgodnie z przebiegiem sesji i zgłosił wniosek o nie 
odczytywanie protokołu.
Wniosek  przewodniczącego  został  przyjęty  jednogłośnie,  i  przewodniczący 
oświadczył,  że  Protokół  Nr  XX/05 sesji  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29 
września 2005 r. został jednogłośnie przyjęty przez Radę, bez odczytywania.

2



Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski dodał, iż wszystkie protokoły z sesji 
Rady  Miejskiej  w  Dobrej  są  do  wglądu  w  biurze  Rady,  w  godzinach  pracy 
Urzędu.

ad: 5.
Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Henryk Gręzicki  wnioskował o:
– przedłużenie  chodnika  przy  pl.  Wojska  Polskiego  obok  kapliczki  św. 

Wawrzyńca. 
– założenie oświetlenia ulicznego przy posesji p. Wutki w Dobrej
– przeprowadzenie rekultywacji stawów w parku przy Zespole Szkół
– likwidację rozkopu w ulicy Wiatraki w Dobrej, przy posesji p. Pokojewskiej

ad:  6.
Sprawy samorządu.

P. Eugeniusz Szczepaniak (soł. Mikulice) oznajmił, iż sołtysi otrzymali do 
przekazania  rolnikom kurendę  w sprawie  rejestracji  śrutowników,  jednak  w 
materiałach brakowało załącznika nr 2, w którym zawarte zostały warunki jakie 
muszą spełniać producenci pasz.

P.  Jan Nowak (Rada Samorządu w m. Dobra) zapytał czy władze mają 
wpływ na wykonywane inwestycje w gminie Dobra. Wyraził opinię, iż mogłyby 
one zostać lepiej wykonane np. rynny z dachów powinny zostać ułożone pod 
zmienianym chodnikiem,  sam chodnik  nie  powinien  być  zmniejszany  celem 
powiększenia pasa zieleni.
P. J. Nowak zauważył, że to raczej chodnik na ul. Kilińskiego powinien zostać 
poszerzony niż  pas zieleni.  Poinformował  także o  źle  ułożonych płytkach we 
wjazdach na posesje, do których właściciele mają problem wjechać.
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Zwrócił  uwagę  na  bezpieczne  wykonanie  skrzyżowania  w  Dobrej,  które  jest 
jednak niefunkcjonalne.
Zapytał czy obok szkoły podstawowej w Dobrej  będzie wykonany parking i w 
jakim terminie?
Podsumował  wypowiedź  informacją  o  bałaganie  w  mieście  w  trakcie  i  po 
modernizacji pl. Wojska  Polskiego i ul. Kilińskiego.  

Przewodniczący poinformował, że odpowiedzi na wszystkie zapytania i wnioski 
zostaną udzielone w pkt 9.
O  godz.  915 na  sesję  przybyli  radni  Kazimierz  Jasiński  i  Michał  Błazełek, 
obecnych 15 radnych. 

ad:  7.   
Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z realizacji uchwał i działalności 

międzysesyjnej.

Pani Marianna Ochocka – Burmistrz Dobrej przedstawiła sprawozdanie z 
realizacji uchwał Rady Miejskiej w Dobrej i z działalności międzysesyjnej.
Informacja stanowi (załącznik nr 4 do protokołu).
Nie zgłoszono pytań do przedstawionego sprawozdania.

ad: 8.
Podjęcie uchwał

1) Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości

P.  Burmistrz  przedstawiając  projekt  uchwały  poinformowała,  że 
zaproponowała   większość  stawek  podatku  zgodnie  z  propozycją  Ministra 
Finansów, obniżono jedynie stawki podatków od:
1. od budynków lub ich części:

– mieszkalnych – do kwoty 0,50 zł od 1m2 powierzchni użytkowej,
– związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
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mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej – do kwoty 18,00 zł od 1m2 powierzchni użytkowej,

– pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 
do kwoty 3,80 zł od 1m2 powierzchni użytkowej.

2. od gruntów:
– pozostałych, w tym  zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 
do kwoty 0,15 zł od 1m2 powierzchni

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski poprosił o zaprezentowanie opinii 
Komisji.

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard 
Stencel  oświadczył,  że  Komisja  w większości  przyjęła  sugestie  p.  Burmistrz, 
zaproponowano  jedynie  pozostawienie  na  poziomie  roku  obecnego  stawkę 
podatku od budynków mieszkalnych lub ich części tj.  kwoty 0,46 zł od 1m2 

powierzchni  użytkowej  oraz obniżenie  do kwoty  8,50  zł  od 1m2 powierzchni 
użytkowej  budynków  lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności 
gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym.

Przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek 
poinformował, że również w większości pozytywnie zaopiniowano propozycje p. 
Burmistrz  oraz  przyjęte  zostały  zmiany  zaproponowane  przez  Komisję 
Budżetową i Mienia Komunalnego.
Poinformował,  iż  Komisja  Socjalno  –  Społeczna  zaproponowała  dodatkowo 
obniżenie stawki podatków od budynków zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych do kwoty 3,70 zł od 
1m2 powierzchni użytkowej.

Przewodniczący podsumował, iż w przedstawionych propozycjach stawek 
podatkowych  zaistniały  różnice  w  §  1  pkt  1  ppkt  1  w  sprawie  określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości od budynków mieszkalnych lub 
ich części i zarządził przegłosowanie propozycji dalej idącej tj. kwoty 0,50 zł od 
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1m2 powierzchni użytkowej, która została przedstawiona przez p. Burmistrz.
Propozycja  jednogłośnie  nie  została  przyjęta  przez  Radę,  a  głosowanie 
przedstawiało się następująco: „za” – nie głosował żaden radny, „przeciw” – 15, 
„głosy wstrzymujące” – brak. 

Następnie  przewodniczący  zarządził  przegłosowanie  propozycji  Komisji 
Rady  tj.  pozostawienia  stawki  podatku  na  poziomie  roku  bieżącego,  która 
jednogłośnie została przyjęta przez Radę tj.  na 15 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania,  za  jej  przyjęciem  głosowało  15  radnych,  nie  zgłoszono 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

W drugiej kolejności przewodniczący zarządził przegłosowanie różnic w § 1 pkt 1 
ppkt 3 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  od 
budynków  mieszkalnych lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie 
działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych 
tj. propozycja p. Burmistrz i Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego stawka 
3,71 zł od 1 m2  powierzchni użytkowej, która jest propozycją dalej idącą oraz 
propozycja  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  3,70  zł  od  1  m2  powierzchni 
użytkowej.
Propozycja  stawki  w  wysokości  3,71  zł  od  1  m2  powierzchni  użytkowej  nie 
została  przyjęta  większością  głosów  tj.  na  15  obecnych  na  sali  podczas 
głosowania „za” – głosowało 6 radnych, „przeciw” – 9, „głosy wstrzymujące” – 
brak.

Rada Miejska w Dobrej  większością głosów przyjęła propozycję Komisji 
Socjalno – Społecznej (3,70  zł od 1 m2)  tj.  na 15 radnych obecnych na sali 
podczas  głosowania,  za  jej  przyjęciem  głosowało  9  radnych,  „przeciw”  –  5, 
wstrzymał się od głosu 1 radny.

Ostatnią propozycją zmian był podatek od budynków lub ich części zajętych na 
prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie  obrotu  kwalifikowanym 
materiałem siewnym.
W  pierwszej  kolejności  przegłosowano  propozycję  p.  Burmistrz,  która  była 
propozycją dalej idącą tj. stawkę 8,58 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, która 
jednogłośnie została odrzucona przez Radę („przeciw” – 15 radnych)
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Następnie przewodniczący zarządził przegłosowanie propozycji Komisji Rady – 
stawki  8,50 zł  od  1m2 powierzchni  użytkowej,  która  jednogłośnie  została 
przyjęta przez Radę tj. na 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania, za 
jej przyjęciem głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się 
nie zgłoszono.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  przedstawił  projekt  uchwały  w 
sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości  wraz  z 
wprowadzonymi zmianami do przegłosowania. 

Uchwała  została  przyjęta  przez  Radę  jednogłośnie  tj.  na  15  radnych 
obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, 
przeciw---------, głosy wstrzymujące--------.

Uchwała  Nr  XXI/163/05  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  24.11.2005  r.  w 
sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości  stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu.
Przyjęte stawki podatku od nieruchomości przedstawiają się następująco:
1. od budynków lub ich części:

1) mieszkalnych –  0,46 zł od 1m2 powierzchni użytkowej,
2) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej – 18,00 zł od 1m2 powierzchni użytkowej,

3) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania 
świadczeń zdrowotnych – 3,70 zł od 1m2 powierzchni użytkowej,

4) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym – 8,50 zł od 1m2 powierzchni 
użytkowej,

5) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 
3,80 zł od 1m2 powierzchni użytkowej.

2. od budowli – 2 % ich wartości, określonej zgodnie z obowiązującymi 
przepisami
3. od gruntów:

7



a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na 
sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,68 zł od 
1m2 powierzchni,

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne, retencyjne lub elektrowni 
wodnych – 3,61 zł od 1 ha powierzchni,

c) pozostałych, w tym  zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 
0,15 zł od 1m2 powierzchni

2) Określenie wzorów informacji i deklaracji dla celów podatkowych

P.  Burmistrz  przedstawiła  propozycję  nowych  wzorów  informacji  i 
deklaracji dla celów podatkowych tj.

1) Deklaracji na podatek od nieruchomości
2) Informacji w sprawie podatku od nieruchomości 
3) Załącznik do deklaracji i informacji: Dane o nieruchomościach 
4) Załącznik do deklaracji i informacji: Dane o zwolnieniach podatkowych 
5) Deklaracji na podatek rolny
6) Informacji w sprawie podatku rolnego
7) Załącznik do deklaracji i informacji: Dane o nieruchomościach 
8) Załącznik do deklaracji i informacji: Dane o zwolnieniach podatkowych 
9) Deklaracji na podatek leśny

10) Informacji w sprawie podatku leśnego
11) Załącznik do deklaracji i informacji: Dane o nieruchomościach leśnych
12) Załącznik do deklaracji i informacji: Dane o zwolnieniach podatkowych

Wyjaśniła,  iż  każdy  podatnik  będzie  wypełniał  wzór  informacji  jedynie 
dotyczący jego sytuacji.  Poinformowała, że tracą moc wzory druków ustalone 
uchwałą  Nr  II/11/2002 Rady  Miejskiej  Dobrej  z  dnia  12  grudnia  2002r.  w 
sprawie określenia wzorów informacji i deklaracji dla celów podatkowych

Następnie przewodniczący Rady Miejskiej Eugeniusz Żerkowski poprosił 
przewodniczących Komisji o przedstawienie ich opinii.
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Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard 

Stencel przedstawił opinię zgodną z projektem uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek 
poinformował o przyjęciu pozytywnej opinii przez Komisję Socjalno – Społeczną.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie  projekt 
uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów  informacji  i  deklaracji  dla  celów 
podatkowych 

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych 
na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw-----, 
głosy wstrzymujące--------.

Uchwała  Nr  XXI/164/04  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  24.11.2005  r.  w 
sprawie  określenia  wzorów  informacji  i  deklaracji  dla  celów  podatkowych 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3) Ustalenie wysokości stawki podatku od posiadania psów, określenia 
zasad poboru i płatności oraz wprowadzenia zwolnień przedmiotowych

P.  Burmistrz  zaproponowała  ustalenie  stawki  podatku  od  posiadania 
psów  w  wysokości  20,00 zł  rocznie  od  jednego  psa.  Zaprezentowała  także 
proponowane  zwolnienia:  że  podatku  nie  pobiera  się  z  tytułu  posiadania 
jednego  psa  przez  posiadacza  będącego  właścicielem  lub  posiadaczem 
samoistnych nieruchomości gruntowych.

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard 
Stencel  i  Przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek 
przedstawiając  przyjęte  opinie  zakomunikowali,  iż  są  one  pozytywne  do 
zaproponowanego projektu uchwały.

9



Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  przedstawił  projekt  uchwały  w 
sprawie   ustalenia wysokości stawki podatku od posiadania psów, określenia 
zasad  poboru  i  płatności  oraz  wprowadzenia  zwolnień  przedmiotowych do 
przegłosowania. 

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych 
na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw-----, 
głosy wstrzymujące--------.

Uchwała  Nr  XXI/165/04  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  24.11.2005  r.  w 
sprawie ustalenia wysokości  stawki  podatku od posiadania psów, określenia 
zasad poboru i płatności oraz wprowadzenia zwolnień przedmiotowych stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu.

4) Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Dobra na 2006 rok 

P. Burmistrz poinformowała, że projekt Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Dobra na 2006 rok 
jest podobny jak w latach poprzednich, zmieniły się tylko terminy i część zadań. 
Tak, jak poprzednio program zawiera:
– Cele programu
– Strategie  działania
– Kierunki działania i sposoby realizacji
– Zasady wynagradzania członków Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Dobrej
– Preliminarz wydatków  wynikających  z  Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych na rok 2006

P.  Burmistrz  zakomunikowała,  iż  w  „Preliminarzu  wydatków 
wynikających  z  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych  na  rok  2006”  na  Prowadzenie  programów  profilaktycznych  w 
szkołach,  wsparcie  finansowe  świetlic  szkolnych  poruszających  w  swych 
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działaniach tematykę uzależnień oraz organizację i udział w  szkoleniach oraz 
innych formach doskonalenia zaplanowana została kwota 14.500,00 zł, tak więc 
łącznie  na  realizację  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2006  przeznaczona zostanie kwota 68.000,00 
zł.

Po  wydaniu  pozytywnych  opinii  przez  przewodniczących  Komisji 
Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotra Bernarda Stencla i Komisji Socjalno – 
Społecznej Michała Błazełka uchwała została jednogłośnie przyjęta przez Radę 
tj.  na  15  radnych  obecnych  na  sali  podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem 
głosowało 15 radnych, nie zgłoszono głosów „przeciw” i  „wstrzymujących się”.

Uchwała  Nr  XXI/166/05  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  24.11.2005  r.  w 
sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych  na  terenie  Gminy  Dobra  na  2006  rok  stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu.

 

6) Wyrażenie zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego wraz z udziałem w 
nieruchomości wspólnej 

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka   przedstawiła  propozycje 
sprzedaży  w  drodze  przetargu  lokalu  mieszkalnego  nr  3  w  budynku  nr  3 
wchodzącym w skład nieruchomości położonej w Dobrej przy Placu Juliusza 
Słowackiego, oznaczonej nr geodezyjnym 2018 o pow. 0,0696 ha, zapisanej w 
księdze  wieczystej  Nr  33407  wraz  z  udziałem  wynoszącym  86,3/923,6  w 
nieruchomości wspólnej.

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard 
Stencel poinformował o pozytywnej opinii Komisji do przedstawionego projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek oświadczył, 
że również Komisja Socjalno – Społeczna przyjęła pozytywną opinię.
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Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie 
przedstawionego  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż 
lokalu mieszkalnego wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej

W wyniku głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę większością głosów tj. na 
14 radnych obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 14 
radnych, przeciw – 1, głosów wstrzymujących nie zgłoszono.

Uchwała  Nr  XXI/167/05  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  24.11.2005  r.  w 
sprawie stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

O godz. 955 przewodniczący Eugeniusz Żerkowski zarządził 10 min. przerwę w 
obradach. Wznawiając obrady po przerwie oddał głos p. Burmistrz.

6) Ustalenie stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dobrej na rok 2006

Omawiając  następny  projekt  uchwały  p.  Burmistrz  przedstawiła 
propozycje  ustalenia  dotacji  przedmiotowych  dla  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w  Dobrej  kalkulowanej  według  stawek 
jednostkowych na ogólną kwotę 103.412,00 zł.

Przedstawiając  opinie  Komisji  przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i 
Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel i przewodniczący Komisji Socjalno – 
Społecznej Michał Błazełek poinformowali o przyjętych pozytywnych opiniach 
do zgłoszonego projektu uchwały przez obie Komisje.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie 
przedstawionego i zaopiniowanego projektu uchwały. 

Uchwałę  Nr  XXI/168/05  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  24.11  2005  r.  w 
sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu 
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Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dobrej na rok 2006 podjęto glosami: 
14 za, przeciw 0, wstrzymujących się 0 (załącznik nr 10).
Nieobecny podczas głosowania radny Józef Krotowski.

7) Regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  omówiła  projekt  uchwały 
dotyczący  zmiany  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dobra.
Zaproponowała, aby w II grupie dochód miesięczny na członka rodziny ucznia 
był wyższy niż  70,00 zł  netto i nieprzekraczający  316,00 zł netto, zgodnie z 
ustawą  o  pomocy  społecznej.  Dodatkowo  zmieniono  terminy  zgłaszania 
wniosków  tj.  do  15  września  danego  roku  szkolnego,  aby  wszyscy 
zainteresowani mogli je przekazać do Urzędu. P. Burmistrz poinformowała, że 
wszystkie dotąd podjęte uchwały w sprawie regulaminu tracą moc i proponuje 
nowy projekt w powyższej sprawie zgodnie z zaleceniami nadzoru prawnego. 
Wyjaśniła,  iż  tak  częste  zmiany  uchwały  związane  są  wysokością  funduszy 
przeznaczonych na przyznanie stypendium.

Nie zgłoszono zapytań do przedstawionej propozycji i  przewodniczący Komisji 
poinformowali  o zaakceptowanych pozytywnych opiniach do przedstawionego 
projektu uchwały.
 

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski zarządził  przegłosowanie projektu 
uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym. 

Rezultatem  głosowania  Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  w 
sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym tj. 
na 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 
15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono.
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Uchwała  Nr  XXI/169/05  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  24.11.2005  r.  w 
sprawie  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym 
stanowi załącznik nr 11  do protokołu.

8) Zmiana budżetu gminy na 2005 r. 

Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka postulowała, aby zmiany budżetu 
omówione zostały przez p. Beatę Kmieć – Skarbnika Dobrej.

 P.  B.  Kmieć  przedstawiła  proponowane  zmiany  budżetu  na  2005  r. 
zgodnie z uchwałą, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  otwierając  dyskusję  zapytał  czy 
radni  mają uwagi  do informacji  przedstawionej  przez  p.  Skarbnik,  ponieważ 
projekt uchwały nie był omawiany na posiedzeniach Komisji Rady. 
W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Eugeniusz 
Żerkowski przeprowadził głosowanie nad projektem zmian budżetu na 2005 r. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2005 rok głosowało 15 
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radnych (jednogłośnie).
Uchwała  Nr  XXI/170/05  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  22.11.2004  r.  w 
sprawie zmiany budżetu stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

ad: 9.
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

Odpowiadając na zapytania p. Burmistrz wyjaśniła, że:

− chodnik przy kościele nie był  w planie przebudowy pl.  Wojska Polskiego, 
część została wykonana w porozumieniu w p. Woźnicką, która ze środków 
powiatu przekazała materiał, a gmina wykonała prace remontowe. 

Oznajmiła, że zaproponuje p. Woźnickiej wykonanie ok. 36 m chodnika na 
podobnych zasadach.

− założenie oświetlenia przy ul.  Prusa w Dobrej – zostanie sprawdzone, czy 
istnieje  możliwość  realizacji,  odpowiedź  radny  otrzyma  w  późniejszym 
terminie.

− sprawa naprawy jezdni  przy posesji  p.  Pokojewskiej  zostanie  wyjaśniona. 
Burmistrz  Dobrej  stwierdziła,  iż  samorząd  gminy  Dobra  miał  wpływ  na 
wykonanie kolektora w mieście. Natomiast za inwestycje wykonywane przez 
powiat  (pl.  Wojska  Polskiego)  czy  Generalną  Dyrekcję  Dróg  Krajowych  i 
Autostrad Oddział w Poznaniu (ul. Kilińskiego) gmina nie jest odpowiedzialna, 
lecz instytucje wykonujące zadania. P. Burmistrz poinformowała, że gmina 
nie jest informowana o zakresie wykonywanych prac dlatego brak wpływu 
na  ich  realizację.  Wyjaśniła,  że  nie  było  jeszcze  odbioru  prowadzonych 
inwestycji i należy czekać do ich zakończenia. W sprawie budowy parkingu 
przy  Zespole  Szkół  poinformowała,  iż  zostanie  wykonany po zakończeniu 
modernizacji  całej  ul.  Kilińskiego  w  ramach  uzgodnień  z  gminą. 
Zakomunikowała o przekazywaniu na bieżąco sugestii przedstawicieli gminy 
inspektorom nadzoru nad inwestycjami oraz kierownictwu odpowiedzialnemu 
za zakres prac.

− w  sprawie  rejestracji  producentów  pasz  p.  Burmistrz  odpowiedziała,  że 
Urząd Miejski w Dobrej był tylko pośrednikiem w przekazaniu informacji od 
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Wielkopolskiej Izby Rolniczej.

Radny  Józef  Krotowski  –  przedstawiciel  gminy  Dobra  do  Wielkopolskiej 
Izby Rolniczej  w Poznaniu wyjaśnił,  iż  przekazał  najważniejsze  informacje  w 
powyższej  sprawie,  a  szczegóły  można  uzyskać  od  Powiatowego  Lekarza 
Weterynarii.  Dodał,  że  zainteresowani  powinni  złożyć  wnioski  do  31.12.br., 
wtedy  przez  okres  2  lat  mają  prawo  przystosować  się  do  produkcji  pasz, 
natomiast bez zgłoszonego wniosku od 2.01.2006 r. powinni spełniać określone 
warunki.

Pan Eugeniusz Szczepaniak zauważył, że właśnie informacje o warunkach 
nie zostały przekazane sołtysom.

P. Burmistrz poinformowała, iż pracownik Urzędu postara się o materiały i 
sołtysom zostanie przekazany brakujący załącznik.

ad: 11.
Wolne wnioski.

P.  Zbigniew  Bartosik  –  radny  Rady  Powiatu  Tureckiego  wyjaśnił,  iż 
wykonanie  chodnika  przy  kościele  (przy  kapliczce  św.  Wawrzyńca)  nie  było 
planowany do realizacji. Radny oznajmił, iż zobliguje p. Woźnicką, kierownika 
Zarządu  Powiatowego  Dróg  w  Turku,  do  wykonania  ok.  36  m  chodnika. 
Odpowiedź zostanie przekazana radnym.
P.  Z.Bartosik  podkreślił,  że  w  roku  bieżącym  Rada  Powiatu  przekazała 
dodatkowo dla gminy Dobra 56.000 zł na wykonanie chodnika przy ul. Dekerta, 
którego odbiór będzie w następnym tygodniu.

Radny Piotr Bernard Stencel zwrócił  uwagę,  że w poprzedniej  kadencji 
Rady  na  placu  przy  kościele  w  Dobrej  i  chodnikach  do  niego  przyległych 
założony  został  polbruk,  który  obecnie   jest  zdejmowany  z  chodników,  a 
zakładane są nowe płytki,  które odróżniają się kolorystycznie od polbruku a 
poprzednio cały plac tworzył jednorodną całość.

Następnie radny poruszył sprawę wprowadzenia rynien z dachów do nowych 
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chodników,  które  tylko  w niektórych  miejscach  zostały  zakryte  chodnikiem. 
Poinformował,  że  tylko  nieliczne  rynny  zostały  prawidłowo  wykonane,  a  w 
większości woda z dachów będzie płynęła na chodnik, który po zamarznięciu 
spływającej wody będzie niebezpieczny dla przechodniów. 

Radny Andrzej Śmieja zwrócił uwagę, iż na ul. Dekerta została wykonana 
połowa chodnika,  w stosunku do położonego krawężnika.  Zwrócił  uwagę na 
bardzo złą  jakość  nawierzchni  na drogach powiatowych Dobra –  Przykona i 
Dobra – Piekary.

Radny  Rady  Powiatu  Zbigniew  Bartosik  poinformował  o  trudnościach 
powiatu  z  wykonaniem  dróg  związanych  z  brakiem  odpowiednich  środków 
finansowych.  Przyznał,  iż  radni  zostali  zawiadomieni  o  jakości  dróg 
powiatowych  w  poszczególnych  gminach  wraz  z  informacją  o  najgorszych 
drogach w gminie Dobra.

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  dodała,  iż  Rada  Powiatu  nie 
przewiduje naprawy dróg w gminie Dobra.

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard 
Stencel zaproponował wprowadzenie zmian do Statutu Gminy Dobra, która to 
sprawa jest rozpatrywana od dłuższego czasu.
Zgłosił wniosek o powołanie Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Dobrej celem 
przygotowania zmian.

Pani Jadwiga Józefiak (soł. Skęczniew) zgłosiła sprawę zakrzaczenia drogi 
powiatowej do Piekar, co wpływa na niebezpieczeństwo ruchu na drodze.

Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka poinformowała o:
 wysokości podatku rolnego tj. 27,88 zł za 1q żyta, który jest niższy o 6 zł w 

stosunku do roku bieżącego, dlatego nie był obniżany przez Radę,
 wypłacie diet dla radnych i sołtysów w kasie urzędu.

Radny  Henryk  Gręzicki  prosił  o  informacje  w  sprawie  budowy  hali 
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sportowej.

P.  Burmistrz  odpowiedziała,  iż  w  roku  bieżącym  zaplanowane  było 
20.000,- zł na wykonanie dokumentacji,  która nie została wykonana, na rok 
2006 zostanie zaproponowane 50.000,- zł na realizację dokumentacji. Dodała, 
iż w roku 2007 gmina może aplikować o dotacje unijne celem budowy hali.

Innych spraw nie zgłoszono.

 
W związku z tym, że porządek XXI sesji Rady Miejskiej w Dobrej został 

wyczerpany przewodniczący Rady Miejskiej  w Dobrej  Eugeniusz Żerkowski  o 
godz. 1055 zakończył obrady XXI sesji dziękując wszystkim za przybycie i udział 
w obradach.

(Taśma magnetofonowa, na którą został nagrany przebieg sesji,  znajduje się w biurze 
Rady i będzie przechowywana przez okres 5 lat).

     Protokołowała :        Przewodniczył :
                                Przewodniczący

       I n s p e k t o r                    Rady Miejskiej

/-/ Barbara Kominiarczyk                                         /-/ Eugeniusz Żerkowski 
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